
Први  замјеник  Високог
представника  и  чланови
Предсједништва  БиХ  посјетили
Вишеград
Први замјеник Високог представника, Доналд Хејз (Доналд Хаyс),
данас је боравио у посјети Вишеграду, заједно са члановима
Предсједништва БиХ, Беризом Белкићем, Живком Радишићем и Јозом
Крижановићем.  Амбасадор Хејз и чланови Предсједништва срели
су се са повратницима у том подручју, представницима локалних
органа власти, предузетницима и представницима омладине.

Обраћајући  се  представницима  органа  власти  Вишеграда,
амбасадор Хејз је нагласио да се улажу напори да се одржи ниво
финансирања процеса повратка од стране међународне заједнице,
упркос чињеници да се укупна страна помоћ за БиХ драстично
смањује, те је позвао Министарство за избјеглице и расељена
лица Републике Српске да настави са осигурањем средстава за
подстицање двосмјерног повратка.

Амбасадор  Хејз  је  такође  нагласио  да  локални  органи  могу
ефикасно пружити помоћ процесу повратка тако што ће ријешити
проблеме  са  инфраструктуром  и  олакшати  поступак  обнављања
комуналних услуга за домаћинства.

Спровођење имовинских закона за Вишеград сада износи 35 посто,
што представља значајан помак.  Међутим, ово је и даље далеко
испод просјека за цијелу земљу.  Амбасадор Хејз је примијетио
да Вишеград, коме су пријеко потребне директне инвестиције,
неће привући значајнија комерцијална средства све док је стопа
имплементације имовинских закона на садашњем скромном нивоу.
Инвеститори неће улагати новац у оне заједнице које немају
активан приступ процесу повратка. Разлози за такав став су
изражени и у чињеници да програми који подстичу повратак,
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односно  владавина  права,  уклањање  бирократских  препрека  и
развој друштвене инфраструктуре, односно школа, здравства и
стамбеног фонда, такође подстичу инвестиције.

У  току  разговора  за  округлим  столом  са  представницима
омладине, амбасадор Хејз је позвао омладину да се политички
активира. У регији у којој су владајуће странке биле посебно
неуспјешне на плану економског опоравка, важно је да се чује
глас младих и да омладина унесе своју креативност и енергију у
политичке процесе, рекао је он.

“Од суштинског је значаја да гласате на октобарским изборима,”
рекао је први замјеник Високог представника у свом обраћању
младим  људима.  “Омладина  може  бити  један  од  одлучујућих
фактора у томе да ли ће доћи до повратка екстремизма праћеног
економском стагнацијом или до преласка на модерну демократску
политику праћену економским растом.”

Чланови  Предсједништва  су  такође  нагласили  да  млади
представљају  кључни  фактор  у  бх.  политичком,  друштвеном  и
привредном развоју. Предсједавајући Предсједништва Белкић је
описао  избор  између  организовања  политичке  активности  на
основу националне припадности или на основу интереса и добио
једногласну  подршку  од  присутних  да  би  економски  интерес
умјесто националног опредјењења требао бити основна мотивација
за политички ангажман. Члан Предсједништва Радишић је рекао да
ће Предсједништво помоћи младим људима да се изборе за своја
права. Такође је нагласио колико је за БиХ важна демократска
Република Српска као и колико је за Републику Српску важна
демократска БиХ. Члан Предсједништва Крижановић је истакао да
је у протекле двије године БиХ постигла значајан напредак,
иако је остало још много тога што треба урадити. Договорено
је  да делегација која ће бити састављена од представника
младих  из  цијеле  БиХ  присуствује  наредној  сједници
Предсједништва како би поставили питања која су од највећег
интереса за омладину. Чланови Предсједништва и амбасадор Хејз
су постигли потпуну сагласност по питању будућег развоја БиХ.



Обраћајући  се  повратницима,  амбасадор  Хејз  се  осрвнуо  на
учинак  локалних  органа  власти,  невладиних  организација  и
међународних  организација,  укључујући  и  ОХР,  у  подстицању
повратка, те је најавио могућност обезбјеђивања сточног фонда,
опреме, трактора и мотокултиватора за пољопривредну задругу
повратника која ће се ускоро формирати.     


